



CEP - KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report XLIV – (September 28, 2023 – October 5, 2023)

September 28:

az-Zallaqa Media – Pictures of looted vehicles and weapons – (Asharan) – (Timbuktu) –
Mali





• Statement by az-Zallaqa Media – Burkina Faso



Summary: Attack on a Burkinabe militia camp

Attack on a Burkinabe militia camp in (Dourlaba) – (Bobo Gilaso). At least 3 killed, the rest fled. 6 heavy weapons and 10 motorcycles captured.



September 29:

an-Naba' issue 410 – Statements by ISWAP – Nigeria

مقتل عنصر من الجيش النيجيري وأخر من الكاميرونى بهجمات متفرقة فى غرب إفريقية



واغتنم المجاهدون بندقية، وعادوا جنود الخلافة بولاية غرب إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد.

مماحمة حاجز للجيش النيجيرى

بثلاث هجمات منفصلة وقعت الخلافة في يوم الثلاثاء (١١/ربيع شمال نيجيريا وقرب الحدود مع الأول) حاجزا ثانيا للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (باما) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة المتنوعة، فلاذ عناصر الحاجز بالقرار، ولله الحمد، المجاهدون ويستهدف وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى الجيش النيجيرى باستمرار، الأمر هاجم جنود الخلافة في يوم الأربعاء الذي يؤدي عادة إلى وقوع قتلى (٥/ربيع الأول) حاجزا للجيش وجرحى في صفوفهم أو يسارع النيجيري المرتد، في بلدة (فولكا) عناصر الحاجز بالفرار من أمام بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، المجاهدين، ما يشكل استنزافا

إفريقية هذا الأسبوع عنصرا من الجيش النيجيري واغتنموا سلاحه، وهاجموا حاجزا للجيش وأجبروا عناصره على الفرار، كما قتلوا عنصرا ثانيا من الجيش الكاميروني، وعلى الصعيد ذاته، هاجم الكاميرون.

الله عرب إفريقية

قتيل من الجيش النيجيري

ما أدى لمقتل عنصر وفرار البقية، وإرهاقا متواصلا للقوات النيجيرية.

ش الكاميروني اغتنمها المجاهدون بعد قتله شمال الكاميرون

الأسبوع الماضى

استهدف جنود الخلافة في اليوم يُذكر أن عمليات جنود الخلافة التالي، الخميس، عنصرا من الجيش بولاية غرب إفريقية أسفرت الأسبوع الكاميروني الكافر، قرب بلدة الماضي عن مقتل عنصرين على الأقل (داراك) الحدودية أقصى شمالي من الجيش النيجيري وإصابة بينها مدرعتان، إضافة إلى إعطاب وتقع بين الفينة والأخرى هجمات أربع دراجات نارية واغتنام ستة مشابهة تستهدف دوريات ونقاط أخرى، بهجمات منفصلة استهدفت

وعلى الجانب الآخر من الحدود، الكاميرون، بالأسلحة الرشاشة، ما آخرين، وإعطاب خمس أدى لمقتله، ولله الحمد.

الجيش الكاميروني المنتشرة على دورياتهم وأحد حواجزهم بشمال طول الحدود مع نيجيريا.

Summary: One Nigerian and one Cameroonian soldier killed in different attacks in Western Africa

This week one Nigerian soldier killed; weapons seized. Attack on army checkpoint which caused them to flee. One Cameroonian soldier killed. All in three different attacks in northern Nigeria near the Cameroonian border.

One Nigerian soldier killed

5 Rabi' al-Awwal, attack on an army checkpoint in (Folka) – (Borno), 1 killed, the rest fled. One rifle

Attack on a Nigerian army checkpoint

11 Rabi' al-Awwal in (Bama) – (Borno). One Cameroonian soldier killed, the Nigerian army is under constant pressure from the Mujahidin.

One Cameroonian soldier killed

Next day, one Cameroonian soldier killed near (Darak) on the border with Nigeria.

Last week

At least two Nigerian soldiers killed, others wounded. Five vehicles damaged, two armoured vehicles, 4 motorcycles damaged, six others captured.

October 3:

Statement by az-Zallaqa Media – *Urgent (Gao)*



Translation:

October 3: IED attack on a patrol of the Malian Army and the Wagner Group this morning in (Tarakent)

• Statement by az-Zallaga Media – Urgent (Macina)



Translation:

October 3: attack by JNIM on a large patrol of the Malian Army and the Wagner Group between (Jabali) and (Nimbal). Heavy material and physical losses.

• Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Macina)



Translation:

October 3: siege of the Malian Army camp (Kalimba), located between (Nara) and (Marja) – (Koulikoro)

• Picture set by az-Zallaqa Media



October 4:

• Statement by ISWAP - (Damasek - Shetemari)



ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، أسر جنود الخلافة اثنين من النصارى الكافرين، بين بلدتي)داماساك (و)شيتيماري (قرب حدود النيجر، يوم الأحد الماضى، وقتلوهما بالأسلحة الرشاشة، ولله الحمد

Translation:

By the grace of God Almighty, last Sunday, soldiers of the caliphate captured two disbelieving Christians between (damasak) and (Shitimori) close to the border with Niger. They were executed. Praise be God.